
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 7. maj 2012

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 170
Forslag til lov om ændring af ligningsloven og forskellige andre love. (Skattefri
familie- og vennetjenester og skattefritagelse af visse persongruppers indtæg-
ter ved arbejde i private hjem samt initiativer mod sort arbejde m.v.).
Af skatteministeren (Thor Möger Pedersen)

Spørgsmål 7
Mener ministeren ikke, det er for nemt at omgås reglen om, at betalinger over
10.000 kr. skal foregå digitalt, da man blot kan betale to gange 5.000 kr.?
Spørgeren er godt klar over, at der i bemærkningerne til lovforslaget står, at
"[e]t generelt problem ved beregning af køberens vederlag er muligheden for
at opdele en faktura således, at hver faktura kommer under beløbsgrænsen
på 10.000 kr. Hvis flere fakturaer indbyrdes er forbundet således, at de samlet
set må antages at vedrøre levering af én og samme ydelse eller evt. varer
sammen med ydelse foreslås det, at der foretages en samlet vurdering af fak-
turaerne i forhold til beløbsgrænsen.", men problemet med sort arbejde er jo
netop, at der ikke er bilag eller fakturaer på ydelsen, så i hvor høj grad vil
ovenstående løse problemet med opsplitning af betalingen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Dennis.Flydtkjaer@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Gitte Lillelund Bech
formand
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